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UNIVERSITAT AUTÒNOMA DE BARCELONA  

FACULTAT DE FILOSOFIA I LLETRES 

COMISSIÓ D’ORDENACIÓ ACADÈMICA DELS ESTUDIS DE GRAU  

 

ACTA 

Dimecres 4 de novembre de 2020, a les 15:30h 

 

ASSISTENTS:  

Hortènsia Curell (Vicedegana d’Ordenació dels Estudis) 

Marta Oller (Vicedegana d’Estudis de Grau) 

José Antonio Bonilla (Gestor acadèmic) 

César Carreras (Arqueologia) 

David Casacuberta (Filosofia - coordinador) 

Àngel Cebollada (Geografia - coordinador) 

Mercè Coll (Graus Filològics Combinats - coordinadora) 

Francesc Cortès (Musicologia - coordinador) 

Francesc J. de Rueda (Història de l’Art - coordinador) 

Marta Estrada (Estudis francesos - grau - coordinadora) 

Virginia Fons (Antropologia - grau) 

Albert Font (Musicologia - estudiant) 

Òscar Jané (Humanitats - coordinador) 

Bernat Hernández (Història - coordinadora) 

Juan Rodríguez (Llengua i Literatura Espanyoles - grau) 

Meri Torras (Estudis de Gènere - coordinadora) 

Elisabet Pladevall (Estudis Anglesos - grau) 

F. Xavier Vall (Filologia Catalana - coordinador) 

 

EXCUSATS: 

Jordi Pàmias (Estudis Clàssics / Ciències de l’Antiguitat - grau) 

 

ABSENTS: 

Judith Aspa (Antropologia - estudiant) 

Oriol Carmona (Història) - estudiant) 

Sebastià Giralt (Humanitats i Graus Filològics Combinats - sotscoordinador) 

Ermengol Gassiot (Arqueologia - sotscoordinador) 

Maria Lluc Segura (Llengua i Literatura Catalanes - estudiant) 

 

CONVIDATS: 

Margarita Freixas (Vicedegana de Qualitat) 

Àngels Guimerà (Tècnica de Qualitat) 

Albert Pèlachs (Secretari i vicedegà d’Economia, Infraestructures i Promoció) 

 

Lloc: TEAMS 
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Prèvia: La Dra. Freixas explica la reorganització de la Comissió d’Ordenació dels Estudis de Grau 

segons la qual la vicedegana d’Estudis de Grau, Marta Oller, passa a copresidir aquesta Comissió. 

La vicedegana de Qualitat té la presidència delegada de la Comissió de Qualitat i assistirà com a 

convidada, quan es tractin temes de Qualitat, a la Comissió d’Ordenació dels Estudis de Grau.  

1. Aprovació, si escau, de les actes de la sessió anterior 
Comissió acadèmica d’estudis de grau ( 27 febrer 2020) i Sessió conjunta de la comissió d’estudis 

de grau i de màster (27 febrer 2020). 

S’aproven per assentiment. 

2. Informacions sobre la promoció dels graus 

El Dr. Pèlachs explica diferents accions a tenir en compte durant aquest primer semestre del 

curs i recorda les feines associades: 

1) La Jornada de Portes Obertes (JPO), que serà en format virtual, s'ha previst pel divendres 12 

i dissabte 13 de febrer de 2021 en dos torns de matí i de tarda. Hi haurà dues sessions generals, 

destinades a explicar l’oferta de la facultat, i diferents sessions sobre graus específics. S'han 

establert uns horaris per graus mirant que l'estudiantat pugui assistir a més d'una sessió del seu 

interès i per això s'han fet agrupacions de graus prou diferents per facilitar-ho. Es demana que 

les coordinacions busquin estudiants que els puguin acompanyar el dia de la presentació i que 

si la franja horària no els va bé busquin qui els pugui substituir. 

2) Cal revisar les presentacions del graus que s'han preparat en power point perquè aquest any 

es podran descarregar en format pdf. S'explica que s'hi pot accedir des de la intranet i que cal 

revisar la informació particular de cada titulació. Les coordinacions han rebut un correu 

electrònic amb aquesta informació. 

3) Es demana que es revisin les fitxes del Graus que hi ha a la pàgina web i que són la porta 

d'entrada dels futurs nous estudiants. 

4) S'informa de l'elaboració del Pla d'Acció Tutorial i es mostra un esborrany de l'esquema 

destacant les diferents parts. Es demana la col·laboració de tothom per destacar i completar 

accions que puguin trobar a faltar.  

3. Aprovació, si escau, de les modificacions d’estudis de Grau i de Mínor 
La Dra. Oller explica que des de finals del curs passat s’han estat treballant les propostes de 

modificació en col·laboració amb les coordinacions dels graus o mínors, i l’ajut i el suport de 

l’Àngels Guimerà, la tècnica de Qualitat del centre. Es modifiquen dos graus i cinc mínors en els 

termes següents:   

 Grau en Filosofia: – Actualització dels codis dels Resultats d’aprenentatge en 
assignatures compartides amb el nou grau en Filologia Catalana: Estudis de Literatura i 

Lingüística. – Inclusió de les noves Competències Generals UAB. 

 Grau en Història de l’Art: – Modificació de la seqüenciació semestral de tres assignatures 
de primer curs. – Canvis en OT que han representat la supressió de dues OT i la creació 
de dues OT noves d’art de cultures del món; incorporació d’una OT, ja existent, en la 
menció de Gestió de Patrimoni Artístic. – Inclusió de les noves Competències Generals 
UAB. 

 Mínor en Cultura Clàssica: – Revisió i actualització del pla d’estudis com a resultat de 
l’extinció del grau en Estudis Clàssics i el desplegament del grau en Ciències de 
l’Antiguitat. – Ampliació de la matrícula del mínor als estudiants d’Humanitats, si bé amb 
alguna restricció de matrícula en relació a assignatures que són compartides pel grau i 
pel mínor. 
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 Mínor en Estudis Literaris i Culturals: – Revisió dels criteris d’accés en funció de la nova 
oferta de graus. – Actualització de títols d’assignatures. 

 Mínor en Ciències del Llenguatge: – Revisió dels criteris d’accés en funció de la nova 
oferta de graus. 

 Mínor en Italià: – Modificació del títol per tal d’homogeneïtzar-lo amb els títols de la 
resta de mínors.  

 Mínor en Estudis de Gènere: – Revisió i actualització del pla d’estudis com a resultat del 
desplegament del grau en Estudis Socioculturals de Gènere, però també per fer una 
oferta d’assignatures que estiguin vigents i es programin actualment. – Revisió dels 
criteris d’accés i de matrícula. 

Quant a la modificació del Grau en Antropologia Social i Cultural, que inicialment es trobava 

entre les propostes de modificació acceptades per part de Deganat, s’explica que després d’un 

treball intens de reflexió per part de la coordinació i l’equip docent del grau, així com diferents 

reunions tant amb l’equip de deganat com amb la Comissionada de la Rectora per a la 

Programació Docent, s’ha trobat una solució alternativa que permet adequar la tipologia docent 

PETNO a la normativa sense necessitat de fer cap modificació. 

Així mateix, en el cas del Mínor en Estudis Alemanys, que també constava entre les propostes 

de modificació acceptades, la seva modificació ha estat posposada fins el curs vinent atès que la 

modificació va lligada a la reverificació del grau en Estudis Anglesos, actualment encara pendent 

de resolució definitiva. 

En relació a les modificacions del Mínor en Estudis Literaris i Culturals, la Dra. Torras pregunta si 

s’ha inclòs el canvi de títol de l’assignatura Literatura, Gèneres i Sexualitats per El cos com arxiu 

cultural, títol amb què l’assignatura es designa en el grau en Estudis Socioculturals de Gènere. 

La Dra. Oller explica que l’equip de deganat considera aquesta modificació pertinent, si bé, 

després de valorar-la juntament amb la coordinació del Mínor, s’ha decidit posposar-la fins al 

proper curs. 

4. Aprovació, si escau, de l'extinció del Grau en Llengua i Literatura Espanyoles (degut a la 
seva reverificació) 

S’aprova per assentiment. 

5. Valoració de l’inici de curs i programació de les reunions amb estudiants de primer curs  

 La Dra. Curell fa una valoració de l’inici de curs: en general, ha anat tot prou bé, i s’han anat 
resolent les incidències que han anat sorgint. Agraeix a coordinadores i coordinadors la feina 
feta, perquè sense el seu ajut, seria impossible tirar endavant una facultat com la nostra. 

 Recorda que des del 2 fins al 27 de novembre, només es poden fer de manera presencial les 
assignatures PLAB i PCAM i els exàmens. 

 Ensenya el document “Recomanacions per al seguiment de la docència presencial-exàmens 
per al període del 2 al 27 de novembre” que s’enviarà al professorat de manera immediata. 

 Indica que cal organitzar reunions amb l’alumnat de primer curs aquest mes de novembre 
(de manera virtual). Demanarà a coordinadors i coordinadores que li facin arribar el 
calendari, i, després, un petit informe a una carpeta del Drive 

6. Valoració dels informes sobre la taxa d’abandonament i proposta d’accions de millora 

La vicedegana de Qualitat fa un resum de les dades sobre l’abandonament en les titulacions de 

grau, recollides per les coordinacions en un informe on han avaluat l’evolució de la taxa 

d’abandonament dels últims anys, les possibles causes i les millores impulsades a cada titulació 
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per tal de treballar per reduir-la. A continuació la vicedegana de Qualitat proposa que en el 

proper Informe de Seguiment, i en relació amb el procés del SGIQ PC07 Seguiment i modificació 

de les titulacions, les coordinacions incloguin la valoració sobre la taxa d’abandonament i el 

compromís de dur a terme dues millores: una sobre l’augment de professorat amb dedicació 

completa a primer curs (que es recomana que constitueixi el 70% del professorat de primer), 

requeriment que se sol·licitarà a les coordinacions quan es donin les instruccions per a la 

confecció del Pla Docent 2021/22, i una altra que refermi les accions de tutorització i seguiment 

dels estudiants en els cursos inicials del grau.  

El Dr. Jané comenta que des de les coordinacions (sobretot en aquells graus en què intervenen 

molts departaments) no es té molta incidència sobre el professorat. La Dra. Curell s’ofereix per 

anar parlar amb directors o directores si convé. 

La Dra. Freixas comenta que si la recomanació d’augmentar el professorat amb dedicació 

completa a primer curs sorgeix del seguiment que duu a terme la Comissió de Docència del grau, 

es consoliden els procediments de qualitat per a la supervisió de les titulacions i es facilita la 

reclamació als Departaments d’implementar accions de millora en relació amb l’assignació de 

docència a primer curs al professorat més adequat.  

7. Instruccions per a la redacció i entrega dels Documents de Seguiment de Titulació  

La Dra. Freixas dona instruccions a les coordinacions per a la redacció del Document de 

Seguiment de Titulació del curs 2019/2020.  Recorda la importància dels següents aspectes: 

valoració de les enquestes de la titulació, recull de les decisions preses en les Comissions de 

Docència, justificació de la necessitat de possibles modificacions, i revisió de les propostes de 

millora implementades i per implementar, que han d’estar alineades amb els procediments i 

fites establerts en el SGIQ de la Facultat. Per poder disposar de temps per revisar els Informes 

de Seguiment i especialment per poder validar les propostes de millora, es demana a les 

coordinacions que lliurin l’informe al desembre de 2020. Finalment, s’explica que enguany AQU 

requereix que l’informe inclogui informació sobre les adaptacions de la docència en el context 

de l’emergència sanitària i valoracions sobre l’aplicació del Pla de contingència de la Facultat.  

8. Seguiment del desplegament del SGIQ a la Facultat 

La Dra. Freixas explica que ja s’ha dut a terme una altra revisió completa dels processos del SGIQ 

i que està molt avançada la tasca de revisió dels indicadors del Centre (les dades dels quals s’han 

revisat per als últims tres cursos des de 2017/18 a 2019/20) i la redacció dels informes de revisió 

dels processos. Els responsables de processos estan coordinant les tasques d’elaboració dels 

informes implicant el professorat i personal d’administració que participa en la gestió. Agraeix 

la col·laboració estreta entre totes les persones que estan treballant en la millora del SGIQ, així 

com la tasca d’acompanyament de la tècnica de qualitat i la coordinació amb l’OQD. S’informa 

que des de la Comissió de Qualitat se supervisa el procés de revisió del SGIQ i que es preveu que 

a finals d’any tota la documentació estigui enllestida per a la seva valoració i aprovació, si escau, 

en la Junta de Facultat de finals d’any. Recorda que està previst presentar a certificació el SGIQ 

a principis de l’any 2021.  

9. Informacions dels vicedegats d’Estudis de Grau, d’Ordenació dels Estudis i de Qualitat 

La Dra. Oller informa que segueix el treball de les comissions per a la reverificació dels cinc graus 

filològics combinats i del grau en Estudis Francesos. Actualment, els sis plans d’estudis ja estan 

tancats, i han estat definides les competències i les matèries amb resultats satisfactoris. Ara 
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mateix s’avança en la compleció de les memòries. La Dra. Oller fa constar el seu agraïment a les 

dues comissions per la feina feta. 

La Dra. Curell: 

• Recorda que la Festa major de la UAB és el dia 5 novembre, i que no hi ha classe a partir de 
la 1. La festa de la facultat és el 23 d’abril i no pas el 7 de desembre. 

• En Sr. Pi està acabant d’introduir la informació al PDS.  Segurament estarà acabada a 
començaments de la setmana que ve, i aleshores s’avisarà les coordinacions perquè en facin 
la revisió. Ara hi consta la docència supervisada (PEXT, TFGs, TFMs i PETNO) del curs 2019-
20 i no 2020-21. 

• Calendari de recuperacions. El Sr. Pi s’hi posarà quan acabi el PDS, i calcula que trigarà una 
setmana més o menys. 

• Pel que fa a les assignatures transversals, la Dra. Curell va recollir informació dels graus 
proveïdors i dels graus receptors. La percepció d’aquestes assignatures més aviat ha millorat 
(coordinacions) des que es fan grups per titulacions (afins). Es van detectar diferències en el 
sistema d’avaluació en alguns casos el 2019-20, i es van donar instruccions perquè això no 
passi el 2020-21. 

• Recollirà informació sobre les reunions que es fan des dels graus a l’alumnat de diversos 
cursos. Amb aquesta informació es podrà decidir a quin curs cal donar informació a 
l’alumnat sobre mínors, pràctiques externes, mobilitat, sortides professionals i  màster.  

• Prepararà un qüestionari marc per a l’alumnat de primer curs, que els coordinadors i 
coordinadores podran modificar afegint-hi preguntes (no traient-ne). Caldrà fer-ne un 
buidatge i un petit informe. 

• L’ús de Moodle, s’ha generalitzat molt arran de la pandèmia. 

 

10. Torn obert de paraules 

La Dra. Fons agraeix la informació proporcionada, però comenta que li aniria bé tenir recollides 
totes les tasques que cal fer des de les coordinacions. La Dra. Curell comenta que amb l’anterior 
gestor acadèmic van preparar un cronograma. Juntament amb les Dres. Freixas i Oller es 
compromet a recuperar-lo, posar-lo al dia i enviar-lo. 

Sense cap altre intervenció, les vicedeganes d’Ordenació dels Estudis i d’Estudis de Grau i de 
Qualitat Docent, aixequen la sessió a les 17:30h. 
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